
 

Göteborgs Stad Utbildning, tjänsteutlåtande 1 (2) 

 

Årsrapport 2024 Utbildningsnämnden  
Förslag till beslut 
I Utbildningsnämnden 

1. Utbildningsnämnden beslutar godkänna årsrapport 2024. 
2. Utbildningsnämnden beslutar att de uppdrag från kommunfullmäktige, som anges 

som avslutade i rapporten, 
förklaras fullgjorda. 
 

Sammanfattning 
Utbildningsförvaltningen helårsresultat för 2024 visar en positiv avvikelse på 45 mnkr 
jämfört med budget. Det motsvarar en avvikelse på cirka 1,2 procent av omslutningen. 
Avvikelsen består främst av positiva avvikelser inom gymnasieverksamheten till följd av 
att verksamheten i början av året arbetade med handlingsplaner för att uppnå strukturell 
balans och att anpassa bemanningen till det aktuella elevantalet i klasser. Under våren 
visade det sig att ett för högt antal elever var budgeterat totalt sett jämfört med faktiskt 
utfall vilket gav verksamheten svårigheter att ställa om på nytt utifrån ett prognostiserat 
överskott för förvaltningen. Förvaltningen har dock fortsatt en strukturell utmaning 
genom låg ersättning per gymnasieelev i förhållande till jämförbara kommuner. Detta i 
samband med fler elever som har ett ökat behov av stöd när de börjar gymnasiet, dels 
genom att de saknar behörighet till gymnasieskolans nationella program. 

Av de elever som gick i de kommunala gymnasieskolornas årskurs 3 läsåret 2023/24 var 
det en något lägre andel som tog examen (83,7 procent) jämfört med föregående läsår 
(85,0 procent). Årets resultat utgör första avvikelsen på en ökande måluppfyllelse sedan 
införandet av Lgy11. Totalt har examensgraden ökat något på yrkesprogrammen men 
minskat på de högskoleförberedande programmen. 

För att ge eleverna goda förutsättningar att nå utbildningens mål identifierar 
gymnasieskolorna närvaron som den främsta faktorn och arbetet för att öka skolnärvaron 
pågår kontinuerligt. På de enheter där en lägre andel elever tog examen 2024 jämfört med 
tidigare år ser förvaltningen att en relativt hög frånvaro är en del av förklaringen. I flera 
fall har även elevernas meritvärden från grundskolan varit lägre än tidigare och insatser i 
gymnasieskolan har inte i tillräckligt hög grad kunnat tillgodose elevernas behov av stöd 
för att nå en examen. 

Ur ett hemkommunperspektiv så har andelen Göteborgselever med examen inom tre år 
minskat, både på högskoleförberedande program och yrkesprogram. Däremot så ökar 
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andelen elever med examen inom fyra år, inräknat introduktionsprogrammen, och 
resultatet är högre än riksgenomsnittet.  

Bedömning ur ekonomisk dimension 
Förvaltningen/bolaget har inte funnit några särskilda aspekter på frågan utifrån denna 
dimension 

Bedömning ur ekologisk dimension 
Förvaltningen/bolaget har inte funnit några särskilda aspekter på frågan utifrån denna 
dimension 

Bedömning ur social dimension 
Förvaltningen/bolaget har inte funnit några särskilda aspekter på frågan utifrån denna 
dimension. 

Samverkan 
Förvaltningens samverkansgrupp 2025-02-03. 

Bilagor 
1. Utbildningsnämndens årsrapport 2024 
2. Bokslut fristående gymnasieskolor i Göteborg 2024 
3. Utbildningsnämndens barnbokslut 2024 
4. Årsrapport område Stadsgemensamt 2024 
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